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Yrkande angående – Yttrande på motion 
angående införande av valfrihetssystem inom 
vård- och omsorgsboenden 

Förslag till beslut 
I äldre samt vård- och omsorgsnämnden: 

1. Nämnden avstyrker motionens förslag och översänder nedanstående yttrande till 

kommunstyrelsen. 

Yrkandet 
Vi tre partier kan inte ställa oss bakom att införa ett valfrihetssystem enligt Lagen om 

valfrihet (LOV) inom Göteborgs Stads vård- och omsorgsboenden. Redan idag har man 

som omsorgstagare valfrihet när det kommer till val av vård- och omsorgsboende. Det 

finns dock en omfattande styrningsmässig osäkerhet när det gäller privata aktörer, inte 

minst på grund av bristen på insyn, och därtill stora svårigheter med att göra korrekta 

ekonomiska prognoser när det kommer till privata verksamheter. Ett införande av LOV 

skulle förändra förvaltningens styrning i grunden, bara ett par år efter en omorganisering. 

Det var dessutom bara något år sedan som nämnden såg hur ett ekonomiskt underskott 

orsakat av bland annat utökade köp på ramavtal tvingade förvaltningen till besparingar. 

Vi vill att våra verksamheter ska vara trygga och förutsägbara för hyresgästerna, och detta 

menar vi att ett valfrihetssystem av denna typ inte bidrar till. Vi ser det som olämpligt att 

genomföra ytterligare avregleringar eftersom vi befarar att detta skulle medföra 

ytterligare avveckling av boenden i egen regi. Även i de utredningar som gjorts tidigare i 

staden visar just på svårigheterna med planering för boenden i egen regi och pekar på att 

en överkapacitet kommer att uppstå på sikt, vilket inte är önskvärt. Vi menar att staden 

behöver kunna erbjuda en kommunal välfärd i egen regi värd namnet och ska satsa 

resurserna på detta ändamål, i stället för att skattemedel ska gå till vinstutdelning. Av 

denna anledning föreslår vi att nämnden avstyrker motionen.  
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